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GROENLIEFHEBBERS AAN HET  WOORD
INEKE VAN TEYLINGEN (TEK S T  EN FOTO)

Jos Koppen, voorzitter 
met een groene missie

Mijn naam is Jos Koppen, 69 jaar, opge-
groeid in Mariaparochie, een gehuchtje bij 
Almelo. Mijn grootouders hadden een grote 
boerderij. Tot aan de kleuterschool hebben 
wij daar gewoond. In mijn jeugd woonden 
we in Geldrop bij Eindhoven. Daar stond een 
Juglans regia (Gewone walnoot). Dat is altijd 
mijn lievelingsboom gebleven. Na de lagere 
tuinbouwschool in Eindhoven ging ik naar 
de Middelbare Tuinbouwschool in Venlo, 
waarna ik naar de Hogere Tuinbouwschool 
in Boskoop wilde, maar ik slaagde niet voor 

mijn toelatingsexamen. Daarom maar voor 
mijn nummer in militaire dienst. Na mijn 
diensttijd heb ik drie jaar bij Kordes Rosen in 
Duitsland gewerkt en bij kwekerij J. Timm & 
Co. Er werden zware laanbomen gekweekt en 
verhandeld. Hier ontstond ook mijn fascinatie 
voor het Tilia sortiment. Daarna gewerkt bij 
Thompson Planteskole in Denemarken waar 
veel coniferen werden gekweekt. Ik had hier 
al als tuinbouwschoolleerling stage gelopen. 
De broers Thompson kwamen terug uit Ame-
rika en brachten de containercultuur mee. 
Mijn eindscriptie ging over planten in pot 
gekweekt, dat was voor die tijd heel vernieu-
wend. In 1982 solliciteerde ik bij de gemeente 
Den Haag. Ik ben begonnen in de volkswijken 
van Den Haag, waaronder de Schilderswijk, 
de Spoorwijk en het Laakkwartier. Den Haag 
was in die tijd verdeeld in boven de Laan van 
Meerdervoort (noorden) en onder de Laan van 
Meerdervoort (zuiden). Woonde je boven de 
denkbeeldige grens dan werd je een Hagenaar 
genoemd, eronder een Hagenees. Mijn car-
rière begon in het noordelijke deel van Den 
Haag waar veel oude bomen stonden en o.a. 
ook het Park Clingendael lag. Een oom van 
Cees van der Linden zorgde er in de jaren 
1982-’83 voor dat ik lid werd van de NDV en 
ik ging lesgeven op de lagere tuinbouwschool 
Madestein. Meneer de Jager van die school 
en de adjunct-directeur van de plantsoenen-
dienst deden een beroep op mij om lessen 
aanleg en onderhoud te geven voor Groei en 
Bloei en tuinkeuringen te organiseren. Bij 
de Rijks Hogere Landbouwschool (nu HVHL) 
in Deventer deed ik tussentijds een tweeja-
rige opleiding Gemeentelijk Groenbeleid en 
Groenbeheer.
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Een carrière in het groen
Den Haag deed in 1992 mee aan de Floriade 
in Zoetermeer en daar heb ik zeven jaar aan 
meegewerkt. Met Lucia Albers, NDV-lid en 
gastdocente aan de Hogeschool IJssellland 
(nu Saxion) heb ik een beheerplan voor Clin-
gendael gemaakt, waarbij wij kritisch in de 
gaten gehouden werden door ons gewaardeerd 
NDV-lid Joost Gieskes. Na 20 jaar Den Haag 
ben ik in het management gegaan en werd ik 
hoofd openbare werken in Nieuwegein, maar 
ik voelde me er zielsongelukkig. Ik kon al 
snel als manager terecht in Amsterdam (Bui-
tenveldert) en ik kreeg geld om het groen in 
het Amstel Park te renoveren. Een voormalig 
Floriadepark (1972) en nog altijd voor de NDV 
de moeite waard om te bezoeken. Ik was op 
school niet uitmuntend in ontwerpen maar had 
wel gevoel voor sortiment en vormgeving had 
mijn warme belangstelling. In die tijd leerde ik 
Huib Sneep kennen die dakbomen in kuipen 
neerzette op het dak van een parkeergarage, 
72 bomen in 18 soorten.

Met opgroeiende kinderen was het mijn vrouw 
Monique die een beroep op mij deed. Ik ben 
toen als afdelingshoofd naar Capelle a/d IJssel 
gegaan en later naar de Drechtsteden met als 
opdracht het beheer van de buitenruimten met 
de gezamenlijke gemeenten te organiseren. Elf 
jaar geleden reisden Gertrude van der Kleijn 
en Jaap Smit af naar Papendrecht om mij te 
vragen als voorzitter van de NDV. ‘Nou ja, tot 
de volgende ALV in maart’ dan maar. Tussen al 
deze dendrologen was mijn plantenkennis wel 
ver weg gezakt. Ik had nooit kunnen denken 
dat ik me in die functie zo prettig zou voelen. 
In deze 11 jaar hebben we altijd leuke NDV’ers 
in het bestuur gehad. 

In mijn laatste werkzame jaren hebben we in 
Zaanstad een bomenplan gemaakt tot 2050. 
Uniek in deze omdat dit eerste beleidsplan 
een uitwerking is van de Omgevingsvisie 
(eenvoudig gezegd de vervanging van de be-
stemmingsplannen) en ze een parallelle tijd 
hebben. Beleidsplannen maken is gebaseerd 
op een lange-termijn-visie, al gaat dat lang 

niet altijd op. Er zijn veel positieve maar ook 
negatieve momenten geweest die indruk op 
mij hebben gemaakt. Het deed mij veel pijn 
dat een mooi park als Overbosch (Voorhout) 
met een groot assortiment bijzondere bomen 
plaats moest maken voor een Engelse school. 
Zo’n 200 prachtige volwassen bomen moesten 
gekapt worden. Op iedere boom in de hele 
wijk Marahoeve was een pamflet geplakt met 
‘kappen met Koppen’.

Ik heb het naar mijn zin bij de NDV. We hebben 
een fijn, actief en collegiaal bestuur en ieder 
heeft een taak. Enkele wapenfeiten van het 
bestuur van de laatste jaren is vernieuwing 
van het cursusmateriaal en de vele excursies 
en leergangen, mede door andere leden geor-
ganiseerd. Filmpjes zijn ontstaan in coronatijd. 
Zo ook de standaardlijst Nederlandse namen 
van cultuurplanten. Motto hierbij is ‘de vereni-
ging is van de leden en niet van het bestuur’. 
Hierbij noem ik ook de benoeming van Hans 
Janssen tot erelid. 

Onze voornaamste uitdaging is om jonge-
ren voor de NDV te interesseren. We moeten 
duidelijk maken wat onze inbreng is in een 
wereld waar klimaat en biodiversiteit de sleu-
telwoorden zijn en waar velen over elkaar heen 
rollen om de aandacht te vragen. We kunnen 
dit niet alleen. Ik zie dan ook een hechtere 
samenwerking met de NVBT en de tuin- en 
landschapsarchitecten voor me, maar ook dat 
wetenschappers de kennis van de NDV weten 
te vinden en waarderen. Ik vind het mijn be-
langrijkste missie om me hiervoor in te zetten. 


